

The African International Conference on

EMERGENCY MEDICINE

FRANCOPHONES & ANGLOPHONES AFRICA



GUEST OF HONOR



CHINA

The 8th Scientific Forum and International Solidarity of the CIMUVISA: Cairo 2017, EGYPT

16 -18 December, 2017
Saudi German Hospital
CAIRO - EGYPT



Francophones Countries



Co Organizers:



#UNIVERSITÉSENGHOR

Diamond Sponsor



Conference Organizer



Golden Sponsor



Official Carrier
EGYPTAIR
A STAR ALLIANCE MEMBER

Media Coverage:



16 -18 DECEMBER, 2017
CAIRO - EGYPT



EMERGENCY MEDICINE

Francophones & Anglophones Africa

WELCOME TO THE CONFERENCE!

This conference is very special occasion; it is francophone meeting that will be, for the first time, bilingual. Therefore, its main objective is to unite Africa through Medicine and its aim is "bridging Africa: no more segregation or language barriers".

ORGANIZERS:

■ Community Medicine Research Association (CMRA):

CMRA is a non-profit scientific, educational NGO dedicated to community promotion and medical research in the Middle East and North African countries.

■ CIMUVISA:

The International Cooperation for Emergency Medicine and Health Vigilance in Africa. CIMUVISA is a scientific organization of international solidarity, mobilized for Africa, the Caribbeans and the Pacific. Its scope is to consolidate adapted, integrated and coordinated training of African Manpower, and to support on-site Vital Emergency management



Dr. Mohamed Hablas



Dr. Sherif El Fayoumi



Dr. Khaled Batterjee

Eng. Sobhi Batterjee

■ Saudi German Hospital (SGH):

SGH is owned by the Middle East Healthcare Company (MEAHCO); MEAHCO is the largest healthcare provider in the Kingdom of Saudi Arabia, founded by Batterjee family, owns and operates network of state-of-the art hospitals under the brand name - Saudi German Hospitals.

■ African Federation for Emergency Medicine (AFEM):

AFEM mission is to strive to strengthen emergency care systems in Africa, through leading collaborative efforts and championing advocacy. We drive the strategic research agenda, provide guidance for education and training, and facilitate the development of sustainable policies and frameworks to strengthen emergency care systems in Africa

■ Senghor university:

International University of French Language at the service of African development and a direct operator of La Francophonie, its mission is to train and develop high-level public and private sector executives and to direct their skills towards the exercise of responsibilities in certain priority areas for development.

Topics of the Conference:

1. How can medicine communicate the African Francophones
2. Healthcare Systems and Emergency Care
3. Pitfalls in the practice of Emergency Medicine
4. Optimizing the quality of performance in the EDs
5. Counseling in the career of Emergency Medicine
6. Overcoming Leadership and Management Challenges in the ED
7. Challenges and obstacles of Emergency care in Low-Resources settings
8. The role of Health Informatics in promoting Emergency Care in developing countries
9. Role of nurses and paramedics in Aeromedical evacuation
10. Infection control in the EDs
11. Healthcare investments in Africa and the ME
12. Urban violence and emergency medicine
13. Biological and chemical weapons crisis
14. Blast injuries and bombarding
15. Violence against women, domestic and sexual violence: A Public Health Crisis
16. Emergency medicine and natural disasters



For Registration, Abstract Submission & Further information, please send an e-mail to: affr2017@gmail.com

GRAND EVENT
CONSULTANTS

Cairo Office:

Madenty, New Cairo – Egypt.

Mobile: +2010050471 04

+2011155794 18

+2011155171 15

E-Mail: dyaalfeki@yahoo.com

Ghadaelhadary@gmail.com

info@grandevent-eg.org

www.grandevent-eg.org

PRELIMINARY AGENDA

DAY 1



EMERGENCY MEDICINE

Francophones & Anglophones Africa

Registration	09:00-10:00		
Hall 1	Meeting Room		
Opening Ceremony	10:00-11:00		
Session 1 (la médecine comme un pont entre les africains francophones)	11:00-11:30	Session (1) Aeromedical Evacuation	
la coopération médicale entre les Africains Francophones	11:00-11:15	Preparation of the Critical Patient for Aeromedical Transport	11:00-11:15
le rôle des organisations non gouvernementales jouent dans le développement de soins d'urgence	11:15-11:30	Aeromedical Considerations in Casualty Air Evacuation	11:15-11:30
Coffee Break	11:30-12:00		
Session 2 (Healthcare Systems and Emergency Care)	12:00-01:30	Round Table	12:00-02:00
Military Medicine: Its Effect on Disaster Medicine and Pre-Hospital care	12:00-12:15	Round Table: Healthcare Investments in Africa and the Middle East	12:00-02:00
Ambulances: Fancy Taxis or Resuscitation Room	12:15-12:30		
WHO National Decade of Action for Road Safety	12:30-12:45		
Health insurance and Emergency Medicine	12:45-01:00		
In the Emergency Room, is it all emergency?	01:00-01:15		
TBA	01:15-01:30		
TBA	01:30-01:45		
Session (3) Little mistakes that cost lives! (Pitfalls in the practice of Emergency Medicine)	01:45-02:30		
How one simple intervention could save your RTA patient	01:45-02:00		
Stop falling into these while managing a GI bleeding patient	02:00-02:15		
Bleeding to death: Pitfalls in resuscitating the patient with hypovolemic shock	02:15-02:30		
Are you underestimating Fever more times than you think? Approach to patients with Fever in the ED			
It's just rash: Think Again!			
Lunch	02:30-03:30		02:30-03:30
Session 4 Optimizing the quality of performance in you department	03:30-04:30		
Resuscitating the doctor / patient relationship	03:30-03:45		
Mastering the Vent: Role of Initial Mechanical ventilation in the Emergency Department	03:40-04:00		
How to improve outcomes for ACS: Updates on the management of ACS in the ED	04:00-04:15		
How to achieve the best outcome: Evolving Strategies in the Emergent Management of Acute Stroke	04:15-04:30		

PRELIMINARY AGENDA

DAY 2

Hall 1	Meeting Room		
Session (3) How to love being an Emergency Physicians	10:00-12:00	Table Ronde	10:00-12:00
Career Choices in Emergency Medicine: A Counselling Session	10:00-11:30	Table Ronde: L'avenir de l'Afrique dans le Pan Africanisme avec ses variantes.	10:00-12:00
Funding Opportunities for young researchers	11:00-11:30		
The different Faces of Education: Are Emergency Medicine Training Programs practical and Efficient?	11:30-12:00		
Coffee Break	12:00-12:30	Leaders	
Session (4)	12:30-02:30	Overcoming Leadership and Management Challenges in the ED: A Session for Young Leaders	12:30-02:30
logique territoriale d'accès aux soins urgents de proximité et de sécurité (damage contrôle secouriste et médico-chirurgical)	12:30-01:00	Periodic Assessment to Maintain Sustainability in EDs	12:30-01:00
La télémédecine dans les pays en développement, peut-elle être la solution?	01:00-01:30	Healthcare Registry: out of the box solutions in low- resources communities and high-tech world	01:00-01:30
Le Journal Africain de Médecine d'Urgences: il est temps!	01:30-02:00	10 tips for your staff to boost patients satisfaction in your ED	01:30-02:00
La formation à distance pour surmonter les obstacles financiers dans les pays en développement	02:00-02:30	3 Advices to improve emergency department patients flow	02:00-02:30
Lunch	02:30-03:30		02:30-03:30
Session (5) Optimizing the quality of performance in you department (2)	03:30-05:30	Emergency Medicine and the Paramedical Staff	03:30-05:30
A picture worth a thousand words: Optimizing Diagnostic Imaging in the Emergency Department	03:30-03:45	Key Issues in Infection Control in the ED	03:30-03:45
How to Ensure not missing a case of CNS infection	03:45-04:00	Role of Triage Nurse in the Emergency Department	03:45-04:00
TBA	04:00-04:15	Paramedics Role in Vehicle Extrication	04:00-04:15
TBA	04:15-04:30	Highlights on EMT role In Aeromedical Evacuation	04:15-04:30

16-18 DÉCEMBRE 2017
LE Caire-ÉGYPTÉ



LA MÉDECINE D'URGENCE Francophones & Anglophones Africa



Dyaa Helmy



Ghada K. El Hadary



Amr Moghazy



Pitchaki Hemou

BIENVENU À LA CONFÉRENCE!

Cette conférence est un évènement très particulier, c'est une conférence Francophone qui sera pour la première fois bilingue.. Son objectif principal est donc d'unir par Médecine l'Afrique, et son but est "l'Afrique en liaison : plus de ségrégation ou de barrières linguistiques"

ORGANISATEURS:

■ **Association de recherche en médecine communautaire (CMRA):** CMRA est une organisation non gouvernementalescientifique et éducative à but non lucratif, dédiée à la promotion communautaire et à la recherche médicale aux pays de Moyen-Orient et d'Afrique du Nord.

■ **CIMUVISA:** Coopération Internationale pour la Médecine d'Urgence et les Vigilances Sanitaires en Afrique

La CIMUVISA est une OSSI, Organisation Scientifique et de Solidarité Internationale, mobilisée pour l'Afrique, les Caraïbes et le Pacifique.

Son objectif est la Renforcement adapté, intégré et coordonné des Capacités Africaines de Formation et de prise en charge sur place des Urgences Vitales

■ L'hôpital allemand saoudien (SGH):

SGH EST PROPRIÉTAIRE DE LA SOCIÉTÉ DE SANTÉ DU MOYEN-ORIENT qui est le plus grand fournisseur de soins de santé du Royaume d'Arabie Saoudite, fondé par la famille Batterjee, possède et exploite un réseau d'hôpitaux ultramodernes sous la marque Saudi German Hôpitaux

■ **La fédération africaine de médecine d'urgence (AFEM):** La mission de l'AFEM est de renforcer les systèmes de soins d'urgence en Afrique, en menant des efforts de collaboration et en défendant le plaidoyer. Nous menons le programme de recherche stratégique, fournissons des conseils pour l'éducation et la formation, et facilitons le développement de politiques et cadres durables pour renforcer les systèmes de soins d'urgence en Afrique

■ **L'Université Senghor:** Opérateur direct de la Francophonie, offre, depuis maintenant plus de 25 ans, des formations pluridisciplinaires et pluri-thématiques consacrées au développement durable dans un contexte de mondialisation. Elle a pour vocation de former et de perfectionner des cadres de haut niveau des secteurs public et privé et d'orienter leurs aptitudes vers l'exercice des responsabilités dans certains domaines prioritaires pour le développement.

Les thèmes de la Conférence:

1. Comment la médecine peut-elle communiquer les francophones africains?
2. Systèmes de soins de santé et soins d'urgence
3. Pièges dans la pratique de la médecine d'urgence
4. Optimiser la qualité de la performance dans les services des urgences
5. Orientation professionnelle dans la carrière de la médecine d'urgence
6. Surmonter les défis du leadership et de la gestion des urgences
7. Défis et obstacles des soins d'urgence dans les milieux à faibles ressources
8. Le rôle de l'informatique de la santé dans la promotion des soins d'urgence dans les pays en développement
9. Rôle des infirmières et des paramédics dans l'évacuation sanitaire aéromédicale
10. Contrôle de l'infection dans les urgences
11. Investissements dans la santé en Afrique et au Moyen-Orient
12. La Violence urbaine et la médecine d'urgences
13. La Crise des armes biologiques et chimiques
14. Les Blessures par explosion et les attentats à bombes
15. La violence envers les femmes, domestiques, et la violence sexuelles: uneurgence de santé publique
16. Les catastrophes naturelles et la médecine d'urgences



Pour l'inscription, la soumission des résumés et pour plus d'informations, veuillez envoyer un e-mail à:
afmr2017@gmail.com

CHINA

16-18 Décembre 2017
L'hôpital Allemand Saoudien
LE CAIRE-ÉGYPTÉ



#UNIVERSITÉSENGHOR



ATA
INTERNATIONAL
HOLDINGS

GRAND EVENT
CONSULTANTS



Rapid Deploy
MISSION CRITICAL DISPATCH

 **Wadi El-Neel**
International For Importing & Trading
ولدى النسل الدولية للاستيراد والتجارة ش.م.م



Official Carrier
EGYPTAIR
A STAR ALLIANCE MEMBER

Community Medicine

EMS Journal